
Protokół Nr XXIX/2021 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 29 czerwca 2021r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 16,00 

 

Ad  1. 

Dnia 29 czerwca 2021r. odbyło się  XXIX-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Zastępca Skarbnika Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych, co 

stanowiło 93 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecny radny: Tadeusz Ledwójcik – usprawiedliwiony. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Tomasza Janika, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, zgłoszono wniosek ze strony radnych aby 

uruchomić w okresie wakacyjnym kąpielisko w Jaślach. Taka decyzja musi być poprzedzona 

uchwałą i taką uchwałę przygotowaliśmy. Proszę o udzielenie głosu Sekretarzowi, który 

wyjaśni okoliczności funkcjonowania takiej uchwały i jak to wygląda odnośnie 

procedowania, ponieważ będzie to rzutować na to czy Rada zgodzi się na umieszczenie 

uchwały w porządku obrad. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, poprzednie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli Rada 

Gminy zawsze podejmowała w maju. W tym roku rozmawialiśmy z Wójtem i wspólne 

doszliśmy do wniosku że jeszcze ze względu na tą epidemię i obostrzenia nie 

przygotowujemy projektu. Podejmując dzisiaj tą uchwałę musimy mieć na względzie 

otwarcie kąpieliska dopiero od 2-go sierpnia na 30 dni, tak jak mówi prawo wodne. Po 

podjęciu uchwały ja występuję do Sanepidu o opinię, o badanie próbek wody i do Wód 

Polskich o opinię. Mamy 30 dni na uzgodnienia i również Wojewoda ma czas na wszczęcie 
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postępowania. Wojewoda ma na nas tylko jeden minus ponieważ w art. 37 prawa wodnego 

jest zapis, że Rada Gminy określa w drodze uchwały corocznie do 20 maja sezon kąpielowy. 

W § 2 nasz sezon kąpielowy ustala się od 2.08. do 31.08. Jeżeli Wojewoda nie zrobi 

wszczęcia do uchwały to jesteśmy w stanie szukać ratowników. Jeśli znajdziemy ratowników  

oraz po otrzymaniu dobrych opinii z Wód Polskich i Sanepidu nie ma przeszkód żeby to 

kąpielisko od sierpnia było. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, ubolewam że do 20 maja nie podjęliśmy tej uchwały. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, kto mógł przewidzieć że te 

obostrzenia tak będą wyglądać. 

 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy są inne wnioski do porządku obrad. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu 10 f) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Łączna w roku 2021. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzonymi 

zmianami. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łączna 

a) debata nad Raportem 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Łączna 

10.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łączna, w roku szkolnym 

2021/2022  

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2020 rok 

c) zaciągnięcia kredytu 

d) organizacji wspólnej obsługi kasowej jednostek budżetowych gminy Łączna oraz 

samorządowej instytucji kultury 

e) nabycia na rzecz Gminy Łączna prawa własności nieruchomości gruntowej działek  

o nr 157/3 i 157/4 o łącznej powierzchni 190 m kw, obręb ewidencyjny Klonów, 

znajdujących się w pasie drogi gminnej w Klonowie 

f) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na terenie gminy Łączna w roku 2021 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Łączna za 2020 rok 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 

c) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna  

z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok wraz z uzasadnieniem 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

e) dyskusja 

f) głosowanie uchwały 

12.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 31 maja 2021r. 

13.  Zakończenie obrad. 

 

Ad.  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 31 maja 2021r. do dnia 29 czerwca 2021r. przedstawił  Wójt Gminy  

p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

2 czerwca - w spotkaniu w ZDP Skarżysko-Kam. poświęconym zasadom finansowania 

inwestycji drogowych w Występie i Klonowie, 

9 czerwca - w wideokonferencji z Wojewodą Świętokrzyskim w sprawie promocji szczepień 

przeciw covid-19, mowa była o premiach które miały otrzymać gminy za uzyskanie 

wysokiego procentu szczepień na terenie każdej z gmin,                                                                                       

15 czerwca - w negocjacjach z państwem z Klonowa w sprawie zakupu działki zajętej pod pas 

drogowy, 

 - w zdalnym posiedzeniu ZGGŚ w Bielinach dot. absolutorium dla Zarządu Związku  

i zmian w WPF, 

21 czerwca - w spotkaniu z mieszkańcem Klonowa w sprawie propozycji zamontowania 

progów zwalniających w tej miejscowości, 

22 czerwca - w zdalnym posiedzeniu Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego, 

Infrastruktury i Porządku Publicznego Rady Powiatu Skarżyskiego, dot. „Stanu wody w rzece 

Kamionce”, w spotkaniu wziął udział również Burmistrz Suchedniowa, dyskusja dotyczyła 

czystości Kamionki i uwag kierowanych pod względem Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Łącznej nt. czystości i jakości ścieków. Przekazane zostały informacje o aktualnych 

badaniach przeprowadzonych przez ZGK z których wynika że próbki pobrane na wysokości 

naszej oczyszczalni ścieków  spełniają wszystkie normy wynikające z ustawy. Problem 

pojawiających się sinic na zbiorniku w Suchedniowie i Skarżysku który zakłada ochrona 

środowiska Urzędu Wojewódzkiego może wynikać z faktu, że pojawiają się zanieczyszczenia 

w Kamionce pochodzące z oczyszczalni ścieków; 

- w posiedzeniu Komisji Gospodarczej Rady Gminy Łączna, 

23 czerwca - w zdalnym spotkaniu szkoleniowym Prezydentów, Burmistrzów i Wójtów 

województwa świętokrzyskiego dot. problematyki regulacji stanów prawnych nieruchomości 

zajętych pod drogi publiczne oraz pozyskiwania środków finansowych z budżetu państwa na 

realizację inwestycji drogowych, 

24 czerwca - w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łączna, 

25 czerwca - w spotkaniu z mieszkańcem Gozdu w sprawie zmian w MPZP dot. 

przeznaczenia działek, których jest on właścicielem pod fotowoltaikę. 
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II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2021 rok, 

- w sprawie wyznaczenia reprezentanta gminy Łączna w Stowarzyszeniu Lokalna 

Organizacja Turystyczna „Góry Świętokrzyskie”, naszym przedstawicielem jest Pan Jacek 

Słowak mieszkaniec Klonowa, 

- w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa w sołectwie Jęgrzna. 

 

W dniu 25 czerwca 2021 r. Urząd Marszałkowski udostępnił wyniki konkursu 

zamkniętego nr RPSW.03.03.00-IZ.00-26-325/2049 w ramach którego Gmina Łączna złożyła 

wniosek pn. Kompleksowa termomodernizacja budynku Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Łącznej. Projekt znajduje się na liście rezerwowej. Urząd Marszałkowski napisał do 

Komisji Europejskiej o zwiększenie alokacji na działanie, decyzja Komisji powinna być na 

przełomie sierpnia i września br. 

 

Trwają przygotowania do ogłoszenia przetargu na zakup wozu strażackiego w ramach 

projektu pn. „Zakup średniego samochodu strażackiego wraz z wyposażeniem dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Łącznej”. Termin zakończenia realizacji do końca 2021 roku. 

 

Został podpisany protokół z Miastem i Gminą Suchedniów w celu regulacji własności 

gruntów pod drogami w Podłaziu. 

Rozpoczęto procedurę w sprawie sprzedaży działki nr 380 w Jęgrznej. 

Przygotowywane są dwie umowy dzierżawy z obecnym dzierżawcą  

(działalność handlowo - usługowa w Czerwonej Górce) i nowym dzierżawcą na grunty rolne 

w Zaleziance. 

 

             Nadal Prezes Krajowej Izby Odwoławczej w Warszawie rozpatruje odwołanie jednej 

z firm w postępowaniu przetargowym dot. zadania: "Rozbudowa oczyszczalni ścieków  

w Kamionkach wraz z modernizacją części osadowej".  Rozstrzygnięcia brak.  

              

Trwają czynności przetargowe w postępowaniu na „Dowóz dzieci do szkoły w roku 

szkolnym 2021/2022”. Układ tras bez zmian. Tym razem zamówienie dotyczy dwóch 

autobusów bowiem linię z Klonowa i Zalezianki nie jest w stanie obsłużyć bus (większy 

rocznik niż dotychczas). 

 

W ślad za podjętą w dniu 31 maja 2021r. uchwałą Rady Gminy Łączna w sprawie  

„WIELOLETNIEGO PLANU ROZWOJU I MODERNIZACJI URZĄDZEŃ 

WODOCIĄGOWYCH I URZĄDZEŃ KANALIZACYJNYCH NA LATA 2021–2024”  oraz 

licznymi awariami wodociągu w Zagórzu - jak podkreśliłem to podczas ostatniego wspólnego 

posiedzenia komisji Rady - istnieje pilna konieczność przygotowania projektu modernizacji 

tego wodociągu, w taki sposób aby realizacja inwestycji nie była uciążliwa dla mieszkańców  

i właścicieli posesji w Zagórzu. Większa awaryjność wodociągu jest utrudnieniem nie tylko 

dla mieszkańców Zagórza ale również pozostałych sołectw zaopatrywanych w wodę z ujęcia 

w Zajamniu. O kolejnych działaniach w tym temacie będziemy informować. 

 

Z ostatnich wniosków: 

1. Przy zalewie Jaśle uzupełniono piasek na plaży i boisku do siatkówki oraz zamontowano   

5 ławek i 3 kosze. Pokoszono teren przy zalewie.   

2. Odkrzaczono drogę gminną w Ostrowie i Zajamniu oraz rozpoczęto prace na drodze do 

Osieczna. 

3. Trwa koszenie poboczy przy starodrożu e7, czyszczenie wysp i peronów przystankowych. 
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4. W dniu 8 czerwca br. odbyła się komisja objazdowa wydz. komunikacji Starostwa, 

funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji oraz pracownika Urzędu  dot. organizacji ruchu 

na drogach powiatowych i gminnych. Zalecenia zostaną dosłane odrębnym pismem, każdemu 

zarządcy drogi. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Jeden z pracowników, którzy pracowali przy pracach porządkowych na terenie gminy zmarł. 

Jesteśmy na etapie poszukiwania drugiego pracownika, którego chcemy zatrudnić. 

 

Ad.  6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, posiedzenie Komisji odbyło się 22 czerwca 2021r.  

Tematyka:  

1. Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020r. 

2. Omówienie pisma z prośbą o możliwość przygotowania dokumentów urbanistycznych do 

działki 161/30  położonej w miejscowości Gózd. (Wniosek – za - 11/13 radnych) 

3. Omówienie pisma z prośbą o wyrażenie zgody na przekształcenie gruntów położonych  

w Zaleziance na cele wybudowania farmy fotowoltaicznej. (Wniosek – za - 12/13 radnych) 

4. Omówienie pisma z prośbą o wydzierżawienie działek gminy nad zalewem Jaśle.  

Temat został przekazany na posiedzenie połączonych komisji. 

5. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – poinformowała, Komisja 

Społeczna nie obradowała. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,  

w omawianym okresie Komisja Skarg i Wniosków nie obradowała. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, Komisja 

Rewizyjna podobnie nie odbyła żadnego posiedzenia. 

 

Ad.  7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy wpłynęły 

następujące pisma między sesjami:  
1/ 10.06.2021r. Wojewoda Świętokrzyski, wszczęcie postępowania nadzorczego dot. uchwały 

nr XXVIII/154/2021 Rady Gminy Łączna z dn. 31.05.2021r. w sprawie aktualizacji  

i przyjęcia „Aneksu Nr 1 do Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Łączna na lata  

2016-2022”. Prośba o podanie informacji czy w zw. z podjętą uchwałą przeprowadzono 

strategiczną ocenę oddziaływania na środowisko czy też odstąpiono od jej przeprowadzenia. 

Następnie Przewodnicząca Rady odczytała odpowiedź na zarzuty, z której wynika że Aneks 

do Planu Gospodarki Niskoemisyjnej był przesłany do zaopiniowania do Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska oraz Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego 

w Kielcach, które uzgodniły brak konieczności przeprowadzania strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko dla projektu uchwały. 

2/ 24.06.2021r. Wojewoda Świętokrzyski, wszczęcie postępowania nadzorczego w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXVIII/167/2021 Rady Gminy Łączna z dnia 

31.05.2021r. w sprawie zmiany Nr 4 w mpzp gminy Łączna. Stwierdzono dwie 

nieprawidłowości. Urbanistka przygotowująca projekt ustosunkowała się do zarzutów, 

czekamy na odpowiedź. 

Radny Nyga – zapytał, o co tu chodzi. 



6 
 

Przewodnicząca Rady – odpowiedziała, jest to uchwała dot. zmiany Nr 4, którą 

podejmowaliśmy w maju. To wszystkie pisma.  

Dziękuję za ławeczki i kosze nad zalewem, jak również za ratownika. Radnym dziękuję za 

pomoc w uporządkowaniu terenu wokół zbiornika. Chciałabym poruszyć kwestię koszenia  

i zgłosić odcinek na wysokości ZGK tj. końcówka Łącznej. Tam jest posesja niezamieszkała  

i od kilku lat jest tam problem, jest bardzo zarośnięte. Proszę też o wykoszenie odcinka od 

ZGK w stronę Stawiku, mówię o wygonie jest tam kiepska widoczność. Chcę poruszyć 

jeszcze kwestię przystanku od strony Ostojowa i oświetlenia. Ten przystanek to straszak, 

proszę o uwzględnienie tego, może z końcem roku zostaną jakieś środki. 

Radna Żaczek – zgłosiła kilka próśb: 

1/ przystanki w stronę Kielc i Skarżyska nie wyglądają najlepiej, najbardziej rażące są napisy. 

Straż jakiś czas temu to wyczyściła ale znowu pojawiły się różne obraźliwe teksty, 

2/ kontynuacja usuwania poboczy przy starodrożu w stronę Ostojowa,  

3/ na wysokości posesji Nr 13,14 w Łącznej jest bardzo zakrzaczony chodnik, wystają 

gałęzie, porosły malwy i nie ma jak przejść, proszę o usunięcie tego, 

3/ przy posesji Nr 12 obsunął się duży krawężnik z mostka do rowu i blokuje przepust, 

4/ poprawienie drogi w stronę Leśniczówki, 

5/ czyszczenie przepustów i rowów, to co pokoszone ląduje w rowie, rowy zaczynają 

zarastać. Przy opadach jakie były woda nie mieści się w rowie i wszystko jest zapychane, 

6/ rozmawialiśmy na połączonych komisjach o stanie wodociągu na terenie gminy, proszę aby 

pochylić się nad wodociągami i wykonać plan, projekt modernizacji wodociągu aby połączyć 

z wodociągiem w Zaleziance. Kierownik ZGK wie gdzie ten wodociąg jest w najbardziej 

złym stanie, jeśli będą środki do pozyskania na modernizację to żeby być przygotowanym. 

Radna Siewierska – zabrała głos, chciałam się odnieść do awarii wodociągu w Zagórzu, jest 

to coraz częściej, ludzie bardzo narzekają, zwłaszcza ubojnia. Należy podjąć jak najszybsze 

działania w kierunku modernizacji. Awarie są dużym utrudnieniem. ZGK robi co może ale 

naprawiają w jednym miejscu a w drugim się psuje. Jeśli byśmy chcieli wykonać nowy 

wodociąg to czy Starostwo ma coś przeciwko wyrażeniu zgody żeby wybudować wodociąg  

w pasie drogowym. Czy była taka sytuacja, że Starostwo nie wyraziło zgody jako zarządca 

drogi. Uzyskałam taką informację, że do wniosku o pozyskanie środków na modernizację 

była potrzebna zgoda Starostwa jako zarządcy i Starostwo nie wyraziło zgody. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, każde umieszczenie inwestycji 

liniowej w pasie drogowym wymaga uzgodnienia z zarządcą, to wynika z ustawy. Czy 

Starostwo i ZDP nie wyraziło na to zgody nie przypominam sobie, możemy to sprawdzić. 

Istnieją zapisy w ustawie o drogach i mowa jest o tym, że infrastrukturę liniową nie tylko 

wodociągi ale również kanalizację, telekomunikację, gaz, prąd umieszcza się w pasach 

drogowych. Mam wątpliwość czy Starostwo Powiatowe miało okazję w tej kwestii się 

wypowiadać.  

Radna Siewierska – zabrała głos, ja uzyskałam informację od pracownika naszego urzędu, że 

Urząd w ubiegłym roku chciał złożyć wniosek i Starostwo jako zarządca nie wyraziło zgody. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nawet jeśli byłaby decyzja Rady Gminy 

aby wydzielić środki w budżecie na tego typu inwestycję czy starać się o środki zewnętrzne, 

w pierwszej kolejności jest rozpoczęcie prac projektowych.  

W większości przypadków zarządcy dróg wyrażają zgodę na umieszczenie tego typu 

urządzeń. Kiedy inwestycja ma być na drodze, która była remontowana i po wykonaniu tych 

prac jest zamiar rozpoczęcia innych prac to zarządca stawia warunki. Mogło tak być, że ZDP 

określił że trzeba zachować odpowiednie parametry wodociągu i tak go poprowadzić żeby nie 

uszkodzić drogi. Czy ma to potwierdzenie w faktach, nie potrafię teraz odpowiedzieć. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego, proszę o poprawienie 

nawierzchni i przejezdności drogi do Krzyżki i Wiącki. Proszę o pomoc Wójta w celu 
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odkrzaczenia drogi powiatowej żeby ZDP to wykonało, ponieważ drzewa wychodzą już na 

drogę. Podziękowania za pomoc i działania dot. projektu drogi do Krzyżki. Projekt mamy na 

ukończeniu, za co dziękuję. 

Przewodnicząca Rady – zgłosiła pytanie do Wójta, kasa jest czynna trzy razy w tygodniu, 

natomiast jest potrzeba żeby była czynna codziennie. Mieszkańcy twierdzą, że wtedy kiedy 

przychodzą to kasa jest nieczynna stąd dużo upomnień. Czy decyzja zostanie podjęta 

pozytywnie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, decyzja będzie pozytywna. Urząd jest 

dla ludzi, a nie ludzie dla Urzędu. Myślimy jak usprawnić sprawy zw. z funkcjonowaniem 

kasy ale i nie tylko. Niedługo będzie możliwa płatność kartą w kasie. Podpisaliśmy już 

stosowną umowę. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

Ad  9. 

Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Łączna 

a) debata nad Raportem 

Radny Wykrota – zabrał głos, finanse gminy to 24 mln zł, nie mogę znieść takich rzeczy jak  

180 tys. zł dopłaty do ścieków, na psy 33 tys. zł to mało, w marcu, kwietniu skończyły się już 

pieniądze, a problem mamy w Zaskalu i nie wiem jak zostanie to rozwiązane. Coś trzeba  

z tym zrobić. Miałem pytanie odnośnie wozu strażackiego ale już dostałem odpowiedź  

w sprawozdaniu. Liczę że to zostanie zrealizowane. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, dopłaty to temat wielokrotnie poruszany  

i będzie wracać. Przypomnę podstawę tego, że te dopłaty funkcjonują. W swoim czasie była 

uruchomiona oczyszczalnia ścieków w Kamionkach, która obsługiwała niewielu 

użytkowników. Gdyby tylko te osoby zostały to za m3 ścieków musieliby płacić kosmiczne 

kwoty. Celem było zwiększenie liczby osób korzystających z kanalizacji sanitarnej. Gmina 

Łączna jeśli chodzi o kanalizację aglomeracji została skanalizowana w 100 %. Skąd 100 %, 

pierwotnie w skład aglomeracji wchodziło więcej miejscowości niż teraz. Decyzja Rady 

Gminy ograniczyła wielkość aglomeracji. Gminom groziły kary jeśli do 2020r. nie 

skanalizują aglomeracji. My żeby tych kar uniknąć zmniejszyliśmy aglomerację. Na chwilę 

obecną  

w mojej opinii trzeba będzie zmierzać w kierunku całkowitego wycofania się z dopłat do cen 

ścieków. Wodociąg w Zagórzu wymaga natychmiastowej interwencji z naszej strony. Nie 

tylko Zagórze jest do monitoringu, należałoby rozszerzyć działania w kierunku modernizacji 

sieci. W okresie pandemii funkcjonowanie naszej gminy wyglądało tak samo jak szeregu 

innych gmin. Spotykam się z opiniami, że Urząd gminy był niedostępny w okresie pandemii. 

Nie mamy licznej obsady, w wielu wydziałach są pojedyncze stanowiska. Celem rotacyjnej 

pracy urzędów było ograniczenie projekcji wirusa. My pracowaliśmy do godz. 13,00, za to 

codziennie. Szereg mieszkańców spoza gminy załatwia sprawy w gminie Łączna np. sprawy 

dot. USC. Okres oczekiwania na załatwienie sprawy w innych urzędach trwa miesiąc,  

w naszym nikt nie czekał tyle na załatwienie sprawy. Mam nadzieję, że te obostrzenia  

i rozwój epidemii mamy za sobą i mieszkańcy będą mieć pełny dostęp do urzędu. 

Radny Wykrota – zapytał, na koniec 2020r. wystąpiły zaległości na prawie 300 tys. zł.  

w tym z tytułu najmu lokali mieszkalnych 77 582,49 zł, wiele osób co mieli zaległości 

zmarło, zgadza się. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, część żyje, wyprowadzili się z domu 

nauczyciela w Goździe, postępowanie jest w toku. Jest kolejka postępowań ale ściągalność 

jest po 400 zł na miesiąc i idzie to bardzo wolno. 
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Radny Wykrota – zabrał głos, niedługo będziemy przystępować do przetargu śmieciowego,  

na koniec 2020r. zaległości z podatku śmieciowego to 51 535,27 zł. Należy spodziewać się, 

że śmieci pójdą w górę. Opłata za dzierżawę gruntu, czyli dzierżawcy nie płacą podatku, jest 

ok. 20 tys. zł. Opłata z korzystania z przystanków ponad 12 tys. zł niezapłacone, autobusy się 

zatrzymują, gdzie te pieniądze. Inne opłaty prawie 7 tys. zł, nie wiem co to są inne opłaty.  

W sumie blisko 300 tys. zł winni są dla budżetu gminy. A radni występują o psy, o koszenie, 

skąd na to brać. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, na tej Sali gościliśmy Posła na Sejm 

Rzeczpospolitej, ja przekazywałem Pani Poseł informację żeby poruszyć taki temat i że 

ważne jest aby podjąć decyzję i wprowadzić zmiany do ustawy, która nakazywała by gminom 

konieczność zaczipowania wszystkich psów. Nie byłoby dzisiaj tego problemu. Druga 

sprawa, mamy zapis ustawy śmieciowej, która mówi że opłaty za śmieci muszą się 

bilansować, gmina nie może dopłacać. Ustawodawcy już myślą jak umoczyć gminy w kwestii 

ustawy śmieciowej aby gmina jednak mogła dopłacać do śmieci. Jeśli ustawodawca pójdzie  

w tym kierunku to stworzy się kolejna dziura żeby z budżetu uciekały kolejne środki na 

opłaty śmieciowe. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Łączna 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/168/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, przeciw – 1, wstrzymało się – 0/14 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łączna,  

w roku szkolnym 2021/2022. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/169/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/170/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 1/14 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/171/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi kasowej jednostek budżetowych 

gminy Łączna oraz samorządowej instytucji kultury. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/172/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na rzecz Gminy Łączna prawa własności nieruchomości 

gruntowej działek  o nr 157/3 i 157/4 o łącznej powierzchni 190 m kw, obręb ewidencyjny 

Klonów, znajdujących się w pasie drogi gminnej w Klonowie. 

Radny Wykrota – zapytał, czy zostało uzgodnione ile mamy zapłacić za te działki. 

Radny Wisowaty – poinformował, razem 7 tys. zł. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/173/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Łączna w roku 2021. 

Radny Januchta – zapytał, korzystanie z kąpieliska jest na własną odpowiedzialność oprócz 

tego okresu, który jest w uchwale i funkcjonowałby. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, ustawa mówi, że kąpielisko to jest coś 

poważniejszego, my procedujemy miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli. Ustawa 

przewiduje tylko 30 dni na takie miejsce. Po podjęciu tej uchwały wystąpię o stosowne opinie 

do organów i żeby od 2 sierpnia to miejsce funkcjonowało jako legalne. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował,  jeśli nawet uda się przeprocedować 

nie jest to równoznaczne z uruchomieniem kąpieliska bo może okazać się, że nie znajdziemy 

ratowników. 

Radny Januchta – zabrał głos, padło słowo legalne czyli teraz jak ktoś korzysta. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział,  naraża się na mandat funkcjonariuszy 

jeśli będzie w wodzie. Jest stosownie oznakowane w dwóch punktach kąpieliska, dwa znaki 

zakazu kąpieli. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/174/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad  11.  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Łączna za 2020 rok 

Zastępca Skarbnika Gminy p. Joanna Kopytek – odczytała opinię  II Składu Orzekającego 

RIO w Kielcach w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łączna            

za 2020 rok.  Opinia była pozytywna. 

 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 

Zastępca Skarbnika Gminy p. Joanna Kopytek – przedstawiła informację o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego.  Informacja obejmuje zestawienie danych o majątku 

gminy wg. stanu na dzień 31.12.2020r.  

 

c) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna  

z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok wraz z uzasadnieniem 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – odczytał wniosek w całości wraz 

z uzasadnieniem. 

 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Przewodnicząca Rady – odczytała uchwałę II Składu orzekającego RIO w Kielcach  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Łączna za 2020r.  Opinia była pozytywna. 

 

e) dyskusja 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

f) głosowanie uchwały 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXIX/175/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 czerwca 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – podziękował radnym za głosowanie za udzieleniem 

absolutorium. 
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Ad.  12. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 31 maja 2021r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 31 maja 2021r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 14/14 obecnych radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  13. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXIX–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela 
 


